
 

 

BRZ.0002.5.2022.MG 

P r o t o k ó ł  Nr  XLI/2022 
_______________________________________________ 

z sesji Rady Miejskiej w B y t o w i e 

z dnia 2 marca 2022 r. 

Ad. pkt-u 1. 

 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie z możliwością udziału w trybie zdalnym wg 

załączonej listy obecności – tj. 20 radnych. 

 

Nieobecny: 

-Wiesław Dykier. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  

 

Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Otwarcia XLI sesji Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 10:00 dokonał przewodniczący Rady 

Miejskiej Jan Treder.  

 

Poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym art. 20 

ust. 1b obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na 

stronie internetowej gminy Bytów. Ponadto zgodnie z ustawą z dnia 31 marca 2020 r. o 

zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw przeprowadza się obrady sesji z 

możliwością udziału w trybie zdalnym przy wykorzystaniu urządzeń multimedialnych. 

 

Następnie przywitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie oraz burmistrza Bytowa Ryszarda 

Sylkę, zastępcę burmistrza Bytowa, kierowników Wydziałów Urzędu Miejskiego oraz 

mieszkańców gminy Bytów. 

 

Ad. pkt-u 2. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami na sesję został 

radnym przesłany w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 

5. Informacja z działalności Biblioteki Miejskiej w Bytowie za 2021 r. 

6. Informacja o sprawozdaniu z wysokości średnich wynagrodzeń za 2021 r. nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Bytów. 

7. Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 r. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  
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1) pozbawienia statusu pomnika przyrody (druk nr 9), 

2) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Bytów na 2022 r. (druk nr 14), 

3) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Bytów (druk nr 13), 

4) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 

pożarnych za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych  

(druk nr 12), 

5) wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz uchwalenia regulaminu prowadzenia handlu (druk nr 15), 

6) przyznania dotacji celowej z budżetu gminy Bytów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków (druk nr 10), 

7) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

pn. „Udorpie Zachód I” (druk nr 16), 

8) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego pn. „Udorpie – Południe” dla terenów położonych w obrębie 

geodezyjnym Udorpie (druk nr 17), 

9) udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego  

(druk nr 11), 

10) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2022 r. (druk nr 18), 

11) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bytów na lata 2022-2031  

(druk nr 19), 

9. Komunikaty i sprawy bieżące: 

- pismo w sprawie wystosowania apelu do władz Rzeczpospolitej Polskiej dot. uchodźców 

znajdujących się na granicy Polsko – Białoruskiej i w ośrodkach dla cudzoziemców. 

10. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Przewodniczący Rady wprowadził zmianę do porządku obrad polegająca na dodaniu w pkt. 8 

projektu uchwały w sprawie wsparcia Ukrainy (druk nr 20). 

 

Burmistrz Ryszard Sylka zawnioskował, aby z porządku obrad zdjąć uchwałę w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

pn. „Udorpie – Południe” dla terenów położonych w obrębie geodezyjnym Udorpie (druk nr 

17) z powodu nowych okoliczności, które wymagają sprawdzenia i nie były znane wcześniej. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska zgłosiła wniosek w imieniu Klubu Razem dla 

Bytowa, aby tekst wsparcia dla Ukrainy był także związany z realnym wsparciem 

finansowym. 

 

Przewodniczący powiedział, że ten temat zostanie podjęty przy omawianiu uchwały w 

sprawie wsparcia Ukrainy. 

 

Radny Leszek Szymczak wystąpił z pisemnym wnioskiem (załącznik nr 3 do protokołu)  

o zdjęcie z porządku obrad pisma nieformalnej grupy POMOST, które krytykuje władze 

Rzeczpospolitej Polskiej w sprawie uchodźców znajdujących się na granicy polsko – 

białoruskiej i w ośrodkach dla cudzoziemców. Uważa, że to pismo powinno, co najwyżej 

trafić na skrzynki e-mail radnych.  
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Przewodniczący powiedział, że radny Leszek Szymczak nie jest członkiem żadnej komisji 

oraz nie bierze udziału w komisjach. Powiedział, że pismo to jest do wiadomości radnych, 

żadna komisja nie wyraziła zgody rozpatrywania tego pisma i nie będzie dyskusji na sesji w 

tym temacie. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek nr 1 w sprawie zdjęcia z porządku obrad 

projektu uchwały - druk nr 17. 

 

W głosowaniu imiennym (18-za, p-0, w-2) Rada Miejska przyjęła wniosek. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek nr 2 w sprawie zdjęcia z porządku obrad 

pisma nieformalnej grupy POMOST. 

 

W głosowaniu imiennym (7-za, p-5, w-8) Rada Miejska przyjęła wniosek. 

 

Innych uwag do porządku obrad nie zgłoszono. W związku z powyższym przewodniczący 

obrad poddał pod głosowanie przyjęcie porządku.  

 

Porządek obrad został zmieniony (20-za, p-0, w-0) w następującym brzmieniu, wg., którego 

będzie procedować Rada Miejska w Bytowie: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 

5. Informacja z działalności Biblioteki Miejskiej w Bytowie za 2021 r. 

6. Informacja o sprawozdaniu z wysokości średnich wynagrodzeń za 2021 r. nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Bytów. 

7. Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 r. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) pozbawienia statusu pomnika przyrody (druk nr 9), 

2) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Bytów na 2022 r. (druk nr 14), 

3) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Bytów (druk nr 13), 

4) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 

pożarnych za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych  

(druk nr 12), 

5) wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz uchwalenia regulaminu prowadzenia handlu (druk nr 15), 

6) przyznania dotacji celowej z budżetu gminy Bytów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków (druk nr 10), 

7) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

pn. „Udorpie Zachód I” (druk nr 16), 

8) udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego  

(druk nr 11), 

9) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2022 r. (druk nr 18), 
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10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bytów na lata 2022-2031  

(druk nr 19), 

9. Komunikaty i sprawy bieżące: 

10. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Porządek obrad, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 3. 

 
Przewodniczący obrad Jan Treder poinformował, że zgodnie ze statutem gminy Bytów oraz  

z ustawą o dostępie do informacji publicznej protokół został wyłożony w biurze Rady 

Miejskiej (pok. nr 102).  

 

Uwag do protokołu w ustawowym terminie nie zgłoszono. W związku z powyższym 

przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z sesji.  

 

W głosowaniu imiennym (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska przyjęła protokół z poprzedniej 

sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Jan Treder stwierdził, że na sesji obecnych jest  

20 radnych (13 radnych obecnych na sali, 7 zdalnie), co stanowi quorum niezbędne do 

obradowania i podejmowania uchwał Rady Miejskiej w Bytowie.  

 

Ad. pkt-u 4. 
 

Radny Leszek Szymczak: 

 

- w sprawie udziału burmistrza Ryszarda Sylki w posiedzeniu Zarządu Miejsko- 

Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych w Bytowie. Radny zapytał czego 

dotyczyło to spotkanie. 

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka odpowiedział, że Zarząd spotyka się przeważnie co kwartał. 

Tym razem spotkanie było poświęcone przygotowaniu do zebrań sprawozdawczych  

w poszczególnych jednostkach OSP. Omówiono również zmiany w ustawie o ochotniczych 

strażach pożarnych. 

 

 

- w sprawie uczestniczenia zastępcy burmistrza Jacka Czapiewskiego w spotkaniu on-line 

z przedstawicielami spółki Ernst i Young w sprawie możliwości wykonania 

inwentaryzacji sieci podziemnych występujących na terenie gminy Bytów, jakie mogą 

być uznane przez gminę w ramach opłat za zajęcie gruntu. Radny zapytał czy gmina 

takiej inwentaryzacji nie posiada. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że gmina ma wiedzę na temat wszelkich 

przyłączy, inwentaryzacja ma sprawdzić czy jest jakikolwiek odcinek sieci, który jest poza 

wiedzą gminy. 

 

Radny Kazimierz Olik: 
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- w sprawie odstąpienia od ustalenia opłaty adiacenckiej w odniesieniu do 

nieruchomości, których podział nie spowodował wzrostu wartości nieruchomości. 

 

Zastępca burmistrza Bytowa Jacek Czapiewski odpowiedział, że rzeczoznawca wycenia 

gminie wartość gruntu przed podziałem i wartość gruntu po podziale i najczęściej opłaty 

adiacenckie występują. Natomiast są nieliczne przypadki, gdzie nie ma wzrostu wartości 

nieruchomości  

w wyniku podziału. W takim przypadku gmina ma obowiązek odstąpienia od ustalenia opłaty. 

 

Radny poprosił o wykaz działek i ich powierzchni, które zostały zwolnione, na piśmie. 

 

- w sprawie uczestniczenia zastępcy burmistrza Mateusza Oszmańca w spotkaniu  

z mecenasem Maciejem Kiełbusem oraz Konradem Różowiczem z firmy 

Ziemscy&Partners ws otrzymanego uzasadnienia wyroku Krajowej Izby Odwoławczej 

w związku z odwołaniem firmy Elwoz Eco zarzucającej błędne przeprowadzenie 

procedury przejęcia odbioru i transportu odpadów w trybie z „wolnej ręki” przez 

Spółkę Wodociągi Miejskie Bytów. Radny poprosił więcej informacji na ten temat. 

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka odpowiedział, że decyzja o powierzeniu odbioru i 

transportu odpadów do Sierzna przez firmę Wodociągi Miejskie Bytów została podjęta na 

podstawie ustawy Prawo zamówień publicznych i zdecydowano o bezprzetargowym 

powierzeniu tych zadań w ramach in-house. Od tego odwołała się spółka Elwoz do Krajowej 

Izby Odwoławczej, dołączyły do tego trzy inne firmy. Krajowa Izba Odwoławcza wyznaczyła 

termin posiedzenia na 27 grudnia, zażądała przedłożenia wszystkich dowodów w sprawie. W 

dniu 17 stycznia KIO rozpatrzyła odwołania wszystkich podmiotów odwołujących się i 

orzekła, że wszystkie stawiane zarzuty nie znajdują uzasadnienia, a decyzja gminy była 

właściwa. 

 

Radna Alicja Kiedrowska: 

 

- w sprawie udziału burmistrza Ryszarda Sylki w spotkaniu z Jackiem Talko członkiem 

zarządu Veolia w sprawie budowy w Przyborzycach biogazowni wykorzystującej  

w technologii produkcji gazu osady pościekowe. Radna zapytała jak będzie wyglądać 

sprawa dostarczania gazu. 

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka odpowiedział, że projekt ten zakłada wykorzystanie biogazu 

o mocy 0,5 MW. Jest to energia, która wystarczy do zabezpieczenia w gaz osiedla przy  

ul. Słoneczna. Jest to projekt innowacyjny, który jest zgłoszony w konkursie ogłoszonym 

przez Narodowe Centrum Badań, przewidywany termin ogłoszenia wyników konkursu to 

koniec kwietnia. 

 

Radna Katarzyna Januszewska - Lisińska: 

 

- na str. 3 pkt 1, 4, 8 i 14 – radna powiedziała, że w tych punktach brakuje jej powodu 

tych spotkań. Poprosiła, aby na przyszłość była krótka informacja, czego spotkania 

dotyczą. Zapytała również o wizytację w firmie EKO COLOR wraz z członkami 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Powiedziała, że również jest członkiem tej 

komisji a w takim spotkaniu nie brała udziału, nic o nim nie wie. Zapytała czy było to 

spotkanie dla wybranych członków komisji, kto był na tym spotkaniu, czego 

dotyczyło spotkanie i dlaczego nie otrzymała informacji o takim spotkaniu. 
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Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka odpowiedział, że takie informacje będą na przyszłość 

bardziej szczegółowe, a następnie opowiedział czego te spotkania dotyczyły. Co do wizyty w 

firmie EKO COLOR burmistrz stwierdził, że jest to niefortunny zapis w sprawozdaniu, 

pewnie dlatego, że w spotkaniu uczestniczył radny Bogdan Adamczyk. Burmistrz mógł na to 

spotkanie zabrać ze sobą pięć osób. 

 

- w sprawie utrzymania porządku i czystości na terenie miasta. Radna zapytała czy 

pod ten punkt podlega również opróżnianie gablot informacyjnych, ponieważ 

wielokrotnie zgłasza potrzebę opróżnienia tych gablot, ale nie jest to robione. 

Poprosiła, aby było to robione na bieżąco. 

 

Zastępca burmistrza Bytowa Jacek Czapiewski odpowiedział, że nieaktualne informacje są 

usuwane na bieżąco przez pracowników interwencyjnych oraz przez sołtysów jeśli chodzi  

o sołectwa. Ilość pracowników interwencyjnych jest tak mała, że nie udaje się tego zrobić 

niezwłocznie. 

 

Radna Maria Mielewczyk: 

 

- w sprawie wystąpienia publicznego poseł Barbary Nowackiej, dotyczącego obcięcia 

subwencji oświatowej na języki mniejszości narodowych i regionalnych (w tym 

języka kaszubskiego) w Polsce. Radna zapytała czy została podana kwota, jaka 

zostanie obcięta na język kaszubski. 

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka odpowiedział, że ostatecznie zapadła decyzja ministra 

oświaty, który wydał rozporządzenie, że ilość godzin nauczania języka niemieckiego z trzech 

zostaje zmniejszona do jednej. Pozostałe języki pozostały bez zmian. 

 

- w sprawie udziału burmistrza Ryszarda Sylki w konsultacjach społecznych 

dotyczących przebudowy drogi powiatowej Pomysk Mały – Soszyca. Radna zapytała 

jaka jest wizja na ten projekt i kiedy to ruszy. 

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka odpowiedział, że było to spotkanie z Zarządem Dróg 

Powiatowych i starostą bytowskim. Przeanalizowano z mieszkańcami Pomyska wszystkie 

wątpliwości tj. zjazdy, odwodnienia, skrzyżowania. Realizacja tego projektu zależy od tego 

czy Starostwo otrzyma dofinansowanie. 

 

- w sprawie udziału burmistrza Ryszarda Sylki w Powiatowej Radzie Rynku Pracy, 

która odbyła się w Starostwie Powiatowym w Bytowie. Radna zapytała jaka jest stopa 

bezrobocia. 

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka odpowiedział, że na to pytanie odpowie na końcu sesji. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz: 

 

- w sprawie wizytacji w firmie EKO COLOR wraz z członkami Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Radny zapytał czy związane to było z roszczeniami zarządu tej 

spółki skoro był tam obecny przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji oraz 

czy wycofanie z porządku obrad projektu uchwały dot. mpzp Udorpie – Południe ma 

związek z tym spotkaniem. 
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Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka odpowiedział, że spotkanie odbyło się na jego prośbę, po 

wpłynięciu wniosku o zmianę mpzp Udorpie – Południe. Burmistrz chciał zobaczyć czy 

przesłanki, które zostały zgłoszone we wniosku pokrywają się. Otrzymał zgodę,  

że w spotkaniu może uczestniczyć pięć osób. To nie ma nic wspólnego z wycofaniem 

uchwały. 

 

Radna Alicja Kiedrowska: 

 

- w sprawie udziału zastępcy burmistrza Jacka Czapiewskiego w wizycie wraz  

z architektem miejskim, w domach pogrzebowych w Kościerzynie i Kartuzach, której 

celem było zapoznanie się z rozwiązaniami technicznymi przyjętymi w tych 

obiektach. Radna zapytała czy ma to związek z tym, że będzie w Bytowie budowany 

dom pogrzebowy, jakie są dalsze perspektywy na to. 

 

Zastępca burmistrza Bytowa Jacek Czapiewski odpowiedział, że w budżecie gminy są 

zabezpieczone pieniądze na wykonanie projektu domu pogrzebowego, który miałby stanąć na 

miejscu tego, który dzisiaj istnieje przy cmentarzu na ul. Popiełuszki. Razem z projektantem 

są ustalane kwestie jak to powinno wyglądać, jakie powinno spełniać funkcje. 

 

Radna Maria Mielewczyk: 

 

- w sprawie spotkania burmistrza Ryszarda Sylki z Zarządem Pracowniczych 

Ogródków Działkowych. Radna zapytała czy spotkanie dotyczyło remontu ich 

budynku.  

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka odpowiedział, że temat spotkania dotyczył gospodarki 

odpadami. 

 

Sprawozdanie burmistrza Bytowa między sesjami stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 5. 
 

Informację z działalności Biblioteki Miejskiej w Bytowie za 2021 r. w formie multimedialnej 

przedstawił dyrektor Biblioteki, Pan Jacek Prądziński. 

 
Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał z jakich prenumerat zrezygnowano i jakie nowe 

pozycje zostały pozyskane. 

 

Dyrektor Jacek Prądziński odpowiedział, że zrezygnowali m.in. z Przeglądu Sportowego,  

z dziennika Rzeczpospolita i z Gazety Wyborczej. Natomiast pojawiły się m.in. czasopismo 

Vege, kilka czasopism z zakresu psychologii, miesięcznik Wysokie Obcasy, czasopisma  

z zakresu kulturystyki. 

 

Radna Barbara Kosmowska zapytała czy Biblioteka jest gotowa na czytelników z Ukrainy. 

 

Dyrektor odpowiedział, że prawdopodobnie będzie m.in. we współpracy z departamentem 

Urzędu Marszałkowskiego zorganizowana możliwość nauki języka polskiego dla Ukraińców. 

Zostaną dostosowane usługi i działania, które są już na stałe wpisane w działalność biblioteki. 
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Radny Leszek Szymczak zapytał o filię biblioteki na ul. Zwycięstwa, zewnętrznie nie zachęca 

ona w ogóle do korzystania z niej. Kiedy zostaną podjęte działania, żeby filia wyglądała 

przyzwoicie. 

 

Dyrektor Jacek Prądziński przyznał rację, że filia biblioteki nie wygląda dobrze. Natomiast 

czytelnictwo w filii wzrosło przez zakup nowego księgozbioru. Jeśli chodzi o estetykę to 

będzie ona poprawiona, w tym roku dyrektor chce się zająć głównie filią.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 6. 

 
Informacja o sprawozdaniu z wysokości średnich wynagrodzeń za 2021 r. nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Bytów była szczegółowo omówiona na 

komisjach.  

 

Radna Maria Mielewczyk zapytała o stażystów, mieli za małe wynagrodzenia i trzeba było im 

do średniej dopłacić. Jaka to była kwota w skali miesięcznej. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że w tabeli jest wskazana ta wartość tj. 

3 084,50 zł. To nie jest kwota rozliczenia miesięcznego, jest to suma całorocznego 

wynagrodzenia. Jest to przeliczane w algorytmach.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 7. 

 
Informację z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomani za 2021 r. przedstawiła kierownik Wydziału 

Spraw Obywatelskich i Społecznych, Bożena Wojak. 

 

Radny Jerzy Wyczk zapytał ile wydano zezwoleń na sprzedaż alkoholu w 2021 r. Powiedział, 

że z jednej strony chcemy walczyć z alkoholem z drugiej strony wydajemy zezwolenia na 

sprzedaż alkoholu. 

 

Kierownik Bożena Wojak odpowiedziała, że środki na realizacje działań profilaktycznych 

pochodzą z opłat z zezwoleń na sprzedaż alkoholu. 

 

Radna Maria Mielewczyk powiedziała, ze 13 osób sądownie zostało skierowane na leczenie. 

Radna zapytała czy wszyscy zgłosili się na to leczenie do Żukówka i jaka była kwota jaką 

gmina musiała za to zapłacić. Zapytała również czy te osoby przestały pić. 

 

Kierownik Bożena Wojak odpowiedziała, ze skierowanie tych 13 wniosków do sądu nie jest 

jednoznaczne z tym, że te osoby dostały już postanowienie sądowe i na pewno nie musi to 

być ośrodek w Żukówku. Co do kosztów, jakie poniosła gmina to Pani kierownik 

powiedziała, ze to sprawdzi i odpowie pod koniec sesji. 

 

Radny Bogdan Adamczyk poprosił o odpowiedź na piśmie, na co są i w jakiej wysokości 

wydatkowane środki z programu „Stop pijanym kierowcom”. 
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Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ogłoszono 15 minutową przerwę. 

Ad. pkt-u 8. 

Podjęcie uchwał 
 

- w sprawie wsparcia Ukrainy (druk nr 20), 

 

Przed omówieniem projektu uchwały przewodniczący poprosił radnych o uczczenie minutą 

ciszy poległych żołnierzy i obywateli broniących Ukrainy oraz niewinne ofiary wśród 

ludności cywilnej, w tym bezbronne dzieci. 

 

Następnie przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Podziękował wszystkim za 

zaangażowanie w pomoc Ukrainie, za organizowanie noclegów, transportu, za organizowanie 

zbiórek żywności. 

 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Radny Aleksander Pradella zapytał jakie czynności zostały już podjęte przez burmistrza jak  

i Urząd Miejski w celu zorganizowania tej pomocy.  

 

Burmistrz Ryszard Sylka powiedział, że organizacyjnie pomoc jest jeszcze na początkowym 

etapie, jeszcze nie wszystko jest do końca dopięte. W Urzędzie Miejskim będzie prowadzona 

baza danych o lokalach i noclegach, na dziś jest ok. 50 ofert na 200-250 miejsc. Jednak to się 

szybko zmienia, ponieważ niektórzy nie czekają na tzw. przydział z urzędu, tylko sami sobie 

kogoś zapraszają do swoich mieszkań i domów. Nie jest ona powszechnie dostępna,  

ale w każdej chwili możemy poinformować zainteresowane osoby, gdzie można skorzystać  

z noclegu. Tworzy się również baza osób, uchodźców przebywających na terenie gminy. Jest 

też utworzony punkt informacyjny w Inkubatorze, prowadzony przez stowarzyszenie Parasol. 

Wszystkie osoby, które przyjadą po godz. 15 czy wieczorem mogą skorzystać z hotelu na 

MOSI – rze do poranka pierwszego dnia roboczego po przyjeździe. Ustalono też miejsce 

składowania darów dla uchodźców tj. sala gimnastyczna MOSIR. Fundacja Parasol 

zadeklarowała się, że zajmie się zbiórką pieniędzy dla uchodźców. Finansowa pomoc jest 

ukierunkowana na zakup m.in. karetki. Będzie utworzona także baza wolontariuszy. 

 

Radna Katarzyna Januszewska –Lisińska powiedziała, że chce złożyć wniosek w imieniu 

Klubu Razem dla Bytowa, aby gest wsparcia ze strony Rady był związany z realnym 

wsparciem finansowym. Wniosek, który radna chce poddać pod głosowanie to aby wszyscy 

radni zrezygnowali z jednomiesięcznej diety i przekazali tą sumę na wsparcie Ukrainy za 

pośrednictwem Fundacji Parasol. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że ten wniosek nie może być głosowany przy podjęciu 

uchwały, może zostać on przegłosowany na końcu sesji. 

 

Radna Maria Mielewczyk zapytała czy to prawda, że osoby, które meldują u siebie 

uchodźców musza podpisać oświadczenie, że będą ich utrzymywać przez okres trzech 

miesięcy.  
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Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że nie. Osoby, które deklarują chęć przyjęcia 

uchodźców same muszą wiedzieć i same zadeklarować czy chcą przyjąć kogoś na miesiąc czy 

na trzy miesiące. Nikomu niczego nie narzucamy. Należy zdawać sobie sprawę, że 

przyjmując uchodźców, robi się to w ramach wolontariatu. Jest taka możliwość uzyskania 

wsparcia finansowego za pobyt Ukraińców w Polsce, dotyczy to agroturystyki i hoteli. Takie 

przypadki muszą być spisane w umowie z wojewodą za pośrednictwem burmistrza. 

Finansowanie dotyczy noclegu i wyżywienia. 

 

Radny Leszek Szymczak powiedział, że jako samorząd powinniśmy stworzyć coś w rodzaju 

pakietu dla osób, które do nas trafiają z Ukrainy jak i dla osób, które przyjmują takie osoby. 

Uchodźcy powinni być zwolnieni z opłat za basen, dzieci korzystające np. z nauki gry na 

gitarze nie płaciły za to. Osoby przyjmujące uchodźców powinny być zwolnione w części  

z opłat za wywóz śmieci. Powinno pomyśleć się także o zwolnieniu z opłat za przedszkole 

czy żłobek. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że nie jest to takie proste, bo na terenie gminy 

przebywa sporo osób z Ukrainy, które przebywają tu odpłatnie. Możemy umorzyć zaległości 

w opłatach za odpady, ale to dopiero w przyszłym roku, indywidualnie na wniosek.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLI/384/2022 przyjęła.  

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 9  

do protokołu. 

 

- w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody (druk nr 9), 

 

Projekt uchwały przedstawił zastępca burmistrza Bytowa Jacek Czapiewski. Zgodnie z 

ustawą  

o ochronie przyrody ustanowienie pomnika przyrody następuje w drodze uchwały rady 

gminy, stanowiącej akt prawa miejscowego. Zniesienia formy ochrony przyrody, o której 

mowa powyżej, zgodnie z ustępem 3 ustawy również dokonuje rada gminy w drodze 

uchwały. Oba projekty uchwał wymagają uzgodnienia z właściwym regionalnie dyrektorem 

ochrony środowiska. W dniu 17 stycznia 2022 r. w wyniku działania bardzo silnych wiatrów 

przewróciła się lipa drobnolistna, będąca pomnikiem przyrody. Drzewo znajdowało się na 

skarpie, w terenie zabudowanym. Roślina nie może być pozostawiona na działce do 

naturalnego rozkładu, gdyż znajduje się na terenie kompleksu szkolnego, w pobliżu szkoły 

zawodowej i boisk sportowych. Poniżej skarpy znajduje się budynek garażowy, parking i blok 

mieszkalny. Lipa drobnolistna utraciła swoją wartość przyrodniczą, a ponadto stwarza 

zagrożenie dla bezpieczeństwa ludzi  

i ich mienia, stąd konieczne jest jej niezwłoczne zabezpieczenie i usunięcie.  

 

Stanowisko Komisji Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska odnośnie ww. projektu uchwały 

było pozytywne. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 
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W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLI/385/2022 przyjęła.  

Radny Bogdan Adamczyk nie oddał głosu. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 10  

do protokołu. 

 

- w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Bytów na 2022 r. (druk nr 14), 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Na podstawie ustawy z dnia  

o ochronie zwierząt Rada Miejska w Bytowie zobowiązana jest do uchwalenia corocznego 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie gminy Bytów.  

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji Rady Miejskiej przewodniczący Rady 

otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

Wobec braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLI/386/2022 przyjęła.  

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 

do protokołu. 

 

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie gminy Bytów (druk nr 13), 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką omówił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. 

Niniejsza uchwała podjęta jest zgodnie z dyspozycją przepisu art. 4 ustawy z dnia  

13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Wprowadzone zmiany  

w projekcie uchwały dotyczą w szczególności wprowadzenia nowych przedziałów 

dotyczących mniejszych przedsiębiorstw. Ponadto, proponuje się zmniejszenie minimalnych, 

wymaganych pojemności pojemników poszczególnych frakcji we wszystkich grupach 

nieruchomości niezamieszkałych. 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji Rady Miejskiej przewodniczący Rady 

otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

Wobec braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania: (16-za, p-1, w-2) Rada Miejska uchwałę Nr XLI/387/2022 przyjęła. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz nie oddał głosu. 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 12  

do protokołu. 

 

- w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniach pożarniczych (druk nr 12), 
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Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski.  Powiedział, że na dzień 

dzisiejszy obowiązuje taka uchwała, natomiast zmieniła się podstawa prawna, która taki 

ekwiwalent wyznacza. Przedstawiony projekt uchwały jest dostosowany do nowych 

przepisów.  

Stanowiska Komisji Rady Miejskiej odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Radny Leszek Szymczak zapytał, jaka jest kwota tego ekwiwalentu. 

Zastepca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że na dzień dzisiejszy 1/175 

przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego brutto wynosi 34,26 zł. 

Radny Aleksander Pradella zapytał czy to prawda, że na dzień dzisiejszy strażacy  

w porównaniu do tego, co dostawali w zeszłym roku to ten ekwiwalent jest mniejszy. Radny 

powiedział, że ma informację, że kierowca, który obsługuje wóz bojowy dostaje mniejsze 

wynagrodzenie. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że są to dwie różne rzeczy. Kierowca jest zatrudniony 

na umowę zlecenie i tu Polski Ład zmniejszył tą kwotę, dotyczy to składek na ubezpieczenie 

zdrowotne. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLI/388/2022 przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

 

- w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu prowadzenia handlu 

(druk nr 15), 

 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. W związku z wejściem w 

życie ustawy dnia 29 października 2021 r. o ułatwieniu handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników, do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy 

wyznaczenie przez radę gminy w drodze uchwały miejsca do prowadzenia handlu w piątki i 

soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady 

prowadzenia handlu. Handel prowadzony przez rolników i ich domowników odbywać się 

będzie nieodpłatnie, na podstawie zwolnienia z opłaty targowej wprowadzonej do ustawy o 

podatkach i opłatach lokalnych   

 

Stanowiska Komisji Rady Miejskiej odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Radny Kazimierz Olik powiedział, że uważa, że to miejsce nie nadaje się do handlu. Jest tam 

mało miejsca, droga doprowadzająca jest w tragicznym stanie. Uważa, że powinno być to 
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zorganizowane gdzieś przy osiedlach, gdzie są ludzie, a nie tak na uboczu. W przyszłości 

powinno być wyznaczone kilka takich miejsc np. przy osiedlach, na parkingu przy dworcu 

itp. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka powiedział, że ze względu na zły stan ul. Brzozowej będą 

przeznaczone środki na ułożenie płyt jumbo na tej drodze. Co do dworca, jest to miejsce 

objęte projektem, nie jest to miejsce przeznaczone na handel. Wśród rolników nie ma dużego 

zainteresowania handlem. Burmistrz uważa, że powinno być to tylko jedno miejsce i na nim 

trzeba się skupić, żeby wyglądało należycie. 

 

Radny Jerzy Wyczk powiedział, że liczy na to, że ten teren zostanie szybko uporządkowany  

i doprowadzony do odpowiednich warunków. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska zapytała jak będzie wyglądać sytuacja, kiedy rolnik 

handluje swoimi wyrobami i wyrobami, które kupuje. Czy to będą inne opłaty za korzystanie. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że jest to takie trochę martwe prawo  

w tej części. Nikt nie będzie sprawdzał czy dany towar jest bezpośrednio od rolnika, trzeba 

liczyć na uczciwość. 

 

Radna powiedziała, że chodzi jej o to, że ktoś sprzedaje np. rabatkę i stroiki, które aby zrobić 

musiał kupić sztuczne kwiaty na giełdzie. To nie są jego wyroby, bo musiał je zakupić, jak to 

w takie sytuacji wygląda. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że wydaje mu się, że w takim 

przypadku rolnik musiałby wnieść opłatę. 

 

Radna zapytała, kto to będzie kontrolował. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że jest tam wyznaczony inkasent i on 

będzie to kontrolować. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę Nr XLI/389/2022 przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

- w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu gminy Bytów na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków (druk nr 

10), 

 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Uchwała była przedstawiana 

na poprzedniej sesji, natomiast została zdjęta z obrad. Projekt jest w formie nie zmienionej. 

Po uwagach, że ta uchwała powinna być przedyskutowana jeszcze raz, ponownie spotkał się 

zespół do oceny tych wniosków. Dyskutowano, że jeżeli są jakieś uwagi w kwestii zmiany 

regulaminu czy zasad przyznawania samej dotacji to należy je stosować do tych wniosków, 
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które będą składane w terminie do 1 września 2022 r. Zespół uważa, że nie należy zmienić 

reguł gry  

w trakcie jej trwania. 

Stanowiska Komisji Rady Miejskiej odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska poinformowała, że złożyła rezygnację z pracy  

w zespole ds. zabytków, ponieważ jej wizja pomocy wspólnotom odbiega od wizji większości 

i nie chce podpisywać się swoim nazwiskiem pod decyzjami, które nie pokrywają się z jej 

wyobrażeniem o wsparciu. 

 

Radny Leszek Szymczak zapytał, kiedy te środki są przelewane na konta tych poszczególnych 

podmiotów. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że są one przelewane w momencie 

przedstawienia faktury. 

 

Radny Leszek Szymczak powiedział, że jest to zastanawiające, że przyznajemy po raz trzeci 

temu samemu podmiotowi wsparcie. Wcześniej były to pieniądze na tzw. dawną straż, rok 

wcześniej przeznaczyliśmy tej wspólnocie środki, w tym roku znowu. Czy to nie jest za dużo 

dla jednego podmiotu. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że ten podmiot ubiega się drugi raz  

o dotację. Podmiot to jest wspólnota. Poprzedni wniosek, był złożony przez wspólnotę, pod 

którą kryli się inni właściciele. Zespół opiniujący nie powinno interesować, kto jakie ma 

pieniądze i kto kryje się za tą kamienicą, zespół interesuje sam budynek. Od radnych zależy 

to, jak będzie wyglądał przyszły regulamin, który jak słychać powinien ulec zmianie. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że ma pytanie do radnego Aleksandra Pradelli. 

Na podstawie jego wniosku uchwała została wycofana i trafiła ponownie pod obrady zespołu 

opiniującego. Radny zapytał co się zmieniło, zespół nic innego nie ustalił. Zapytał czy radny 

Pradella jest zadowolony teraz z tej odpowiedzi, jeżeli ta uchwała niczym się nie różni to 

czemu trafiła znowu pod obrady i jakie jest jego zdanie na ten temat. 

 

Radny Aleksander Pradella odpowiedział, że wycofując tą uchwałę nie chodziło o to żeby 

zmienić jej treść. Nastąpiły pewne problemy, te problemy mieli radni, którzy nie uczestniczyli 

w komisji weryfikacyjnej, a mianowicie czemu ten sam budynek otrzymał dofinansowanie. 

Radny powiedział, że to nie jego wina, że co niektórzy radni nie potrafią może ze 

zrozumieniem albo nie pamiętali nad czym głosowali wcześniej czy nad tym regulaminem, 

który nie zabrania występować po raz kolejny temu samemu podmiotowi. W celu wyjaśnienia 

sytuacji ta uchwała została zdjęta. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że tłumaczenie radnego Pradelli nie trafia do 

niego, uważa, że zmienił on swoje zdanie z jakiegoś tam powodu, na mieście mówią z 

jakiego. Ideą tych dotacji jest ratowanie zabytków istotnych dla miasta, w co kamienica przy 

ul. Bauera wpisuje się bardzo dobrze. Pomoc ta miała także dotyczyć wspólnot, które nie do 

końca radzą sobie z utrzymaniem tych kamienic. Regulamin wcale nie jest trudny do 

określenia, ratujemy jeden budynek, który jest ważny architektonicznie, a drugi z przyczyn 

ekonomicznych. Ucieknijmy od tego jak to mówią na mieście, że jest to komisja burmistrza i 
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jego kolegów. Radny powiedział, że rezygnację z udziału w pracach komisji radnej Katarzyny 

przyjęli  

ze zdziwieniem. Jednak po rozmowie z Panią Katarzyną nie dziwią się, że zrezygnowała. 

Radny zapytał co burmistrz zamierza zrobić z komisją, żeby nie było takich lapsusów, że 

uchwała jest wycofywana, bo komisja ma się przyjrzeć, potem osoba, która to wnioskuje 

zmienia nagle zdanie i uchwała w formie niezmienionej wraca, a wątpliwości dalej pozostają. 

 

Radny Aleksander Pradella powiedział, że chce się ustosunkować do tego zdania, że „na 

mieście mówili”. Nikt na mieście nie mówił, to wypłynęło od jednego członka z ich klubu, 

dzień przed sesją, że jest taki problem i żeby to jeszcze raz przedyskutować. W regulaminie 

należy wszystko zapisać, to nie może być tak, że komisja będzie sobie dobrowolnie głosować 

czy ta kamienica czy inna. Zauważył również, że radny Franciszkiewicz po raz kolejny 

powiedział, że kolesie burmistrza siedzą w komisji, która ocenia. Nic nie stoi na przeszkodzie, 

aby radny Franciszkiewicz też był w takiej komisji. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka powiedział, że jak słychać, jest powszechny apel, aby przystąpić do 

zmiany tego regulaminu. Ten regulamin nie może być zmieniany przez członków komisji, od 

tego jest Rada. Co do komisji to trzeba się nad tym zastanowić przy regulaminie, ale może 

dobra sugestia radnego Tomasza Franciszkiewicza – zobaczymy, co miasto mówi. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że chciałby wyjaśnić, że sformułowanie „na 

mieście mówią inaczej” dotyczyło powodu rezygnacji wnioskującego, a nie osoby, która 

otrzymała tą dotację. 

 

Radny Jerzy Wyczk powiedział, że jeżeli będą pracować nad tym regulaminem, aby nie było 

sprzeczek, kłótni, jeden drugiemu nie dogadywał to by proponował wprowadzić 

kadencyjność. Dwa lata, że wspólnota może się ubiegać o dofinansowanie i wtedy kolejna. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (13-za, p-2, w-5) Rada Miejska uchwałę Nr XLI/390/2022 przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego pn. „Udorpie Zachód I” (druk nr 16), 

 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Uchwała dotyczy 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru o 

powierzchni ok. 12 ha, zlokalizowanego w obrębie Udorpie, gm. Bytów. Teren ten aktualnie 

objęty jest obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego pn. 

„Udorpie – Zachód”, uchwalonym w 2016 r. Granice opracowania pokrywają się z obecnym 

planem. Zgodnie z art. 34  ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym w 

momencie wejścia w życie nowego planu miejscowego dotychczasowy utraci moc. 

Przystąpienie do sporządzenia nowego opracowania następuje w związku z rosnącą presją 

inwestycyjną, znajdującą swój wyraz w postaci wniosków kierowanych do Burmistrza 
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Bytowa przez mieszkańców oraz inwestorów. Zgłaszane postulaty dotyczyły wprowadzenia 

na terenach mieszkaniowych zlokalizowanych wzdłuż drogi powiatowej funkcji usługowej.  

 

Stanowiska Komisji Rady Miejskiej odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (19-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę Nr XLI/391/2022 przyjęła.   

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa 

Pomorskiego (druk nr 11), 

 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Pismem z dnia 8 lutego 2022 

r. Marszałek Województwa Pomorskiego zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości 

udzielenia wsparcia finansowego na 2022 rok. Proponuje się udzielenie pomocy finansowej  

w wysokości 12 000,00 zł z przeznaczeniem na zadanie wskazane przez Marszałka 

Województwa Pomorskiego, tj. Festiwalu „Cassubia Cantat”. Projekt ten jest kontynuacją 

przedsięwzięć pod nazwą ,,Cassubia Incognita”. Miało ono na celu digitalizację 

i rozpowszechnienie przechowywanych z zasobach fonograficznych Instytutu Sztuki Polskiej 

Akademii w Warszawie taśm i płyt decelitowych z nagrań terenowych prowadzonych na 

Kaszubach we wczesnych latach powojennych. Festiwal ,,Casubbia Cantat” dąży do 

rewitalizacji i popularyzacji starych, zapomnianych kaszubskich pieśni ludowych.  

 

Stanowiska Komisji OPS i BFR Rady Miejskiej odnośnie ww. projektu uchwały były 

pozytywne. 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLI/392/2022 przyjęła.   

 

Radni Stanisław Borzyszkowski oraz Aleksander Pradella nie oddali głosu. 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2022 r. (druk nr 18), 

 

Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa, Barbara Góra. Był on szczegółowo omawiany na 

wszystkich Komisjach. Pani skarbnik omówiła dodatkowo autopoprawkę do projektu 

uchwały. 

Stanowiska Komisji stałych Rady Miejskiej odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 
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Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Radny Jerzy Wyczk zapytał kiedy nastąpi zakup komputerów i jak to będzie rozdzielane. 

 

Skarbnik Bytowa Barbara Góra odpowiedziała, że po zabezpieczeniu środków zostanie 

uruchomiona procedura przetargowa, natomiast o szczegółach gmina będzie informować po 

rozstrzygnięciu przetargu. 

 

Radny Wyczk zapytał czy będą określone parametry, jakie powinien mieć ten sprzęt. 

 

Pani skarbnik odpowiedziała, że sprzęt będzie musiał spełniać warunki dla nauczania 

zdalnego, bo do takich celów ma służyć.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-1) Rada Miejska uchwałę Nr XLI/393/2022 przyjęła.   

 

Radny Aleksander Pradella nie oddał głosu. 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bytów na lata 2022-

2031 (druk nr 19), 

 

Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa, Barbara Góra. Był on szczegółowo omawiany na 

wszystkich Komisjach. Pani skarbnik omówiła dodatkowo autopoprawkę do projektu 

uchwały. 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji stałych Rady Miejskiej przewodniczący 

Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały.   

 

Wobec braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLI/394/2022 przyjęła.   

 

Radny Ireneusz Gospodarek oraz Aleksander Pradella nie oddali głosu. 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 19  

do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 9. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Treder poinformował, że do 30 kwietnia należy złożyć 

oświadczenia majątkowe. 

Wracając do wniosku radnej Katarzyny Januszewskiej – Lisińskiej przewodniczący 

powiedział, że Rada nie może głosować tego wniosku, bo dieta radnego jest jego 

indywidualną sprawą, nie może grupa decydować o przekazaniu bądź o nie przekazaniu przez 

wszystkich radnych swojej diety. W międzyczasie została puszczona lista, którą przygotował 
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klub radnych Razem dla Bytowa, dopisały się trzy osoby, przewodniczący przekaże tą listę do 

wydziału finansowego.  

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że chodzi o to, żeby radni wyrazili taką wolę,  

że chcą przekazać, a czy indywidualnie ktoś wpisze się na listę czy nie to jest już jego 

prywatna sprawa, bo może też zadeklarować kwotę mniejszą. Chodzi o to, aby przegłosować 

wniosek dotyczący woli przekazania diety, a czy ktoś przekaże czy nie to jest jego 

indywidualna sprawa. 

 

Radca prawny Danuta Gawarecka odpowiedziała, że wniosek nie może podlegać pod 

głosowanie, ponieważ dotyczy to materii już nie ustawowej. Są to diety do których radni są 

uprawnieni do ich pobierania. Radni mają prawo zrzec się diety, ale nie ma podstaw do 

przegłosowania takiego wniosku. 

 

Radny Leszek Szymczak powiedział, że ma apel do przewodniczącego Rady i burmistrza o 

to, aby wszystkie pisma urzędowe kierowane do Urzędu Miejskiego z adnotacją „do 

wiadomości radni Rady Miasta Bytowa”, aby trafiały do biura Rady i z kolei, żeby biuro 

Rady robiło skany i wysyłało je radnym. 

 

Przewodniczący powiedział, że wystarczy jak przedstawi pismo na sesji i tak jest pismo od 

mieszkańca Pomyska Małego, który zwraca się do burmistrza o budowę drogi dojazdowej do 

wybudowania w Pomysku Małym. 

 

Rany Leszek Szymczak powiedział, że radni Rady Miejskiej mają prawo otrzymywać pisma, 

które są do nich adresowane, nie może być takiej sytuacji, że ktoś składa pismo, przyjmuje je 

biuro podawcze urzędu, jest adnotacja „do wiadomości radni Rady Miejskiej”,  

a przewodniczący to ignoruje lub urząd to ignoruje nie przekazując tego do biura Rady. 

 

Przewodniczący odpowiedział, że jeżeli jest to pismo kierowane do burmistrza, a do 

wiadomości Rady to wystarczy poinformowanie, Rada się tą sprawą nie zajmuje. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że nie zna takiego przypadku by 

burmistrz nie przekazał pisma do Rady, w którym jest wniosek, aby przekazać to do Rady. 

 

Radny Leszek Szymczak powiedział, ze otrzymał telefon od jednego z przedsiębiorców 

bytowskich, który złożył pismo do Urzędu Miejskiego i z tyłu napisał „do wiadomości radni 

Rady Miejskiej” i nikt z radnych tego nie otrzymał. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że ten wnioskodawca nie złożył do biura Rady tego pisma. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska wróciła jeszcze do propozycji przekazania diety, 

powiedziała, że nie chodziło o dyskusję czy to jest podstawne czy nie. Chodziło o to, żeby od 

radnych, całej grupy wyszedł taki jasny sygnał, że też wspierają. 

 

Radny Bogdan Adamczyk powiedział, że nie trzeba nikogo przymuszać, że wszyscy mają 

świadomość, że trzeba pomóc. Wielu z radnych już wpłaciło pieniądze i pracują, jako 

wolontariusze. 
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Radna Irena Grzywnowicz powiedziała, aby zakończyć tą dyskusję. Radna Januszewska 

wyszła z tą inicjatywą, dobra inicjatywa, kto chce popiera, kto nie chce to nie popiera. Nikt 

nie musi się tłumaczyć, ta dyskusja nie powinna mieć w ogóle miejsca. 

 

Radna Teresa Pranczk powiedziała, że mieszkańcy Rzepnicy zwracają się z prośbą  

o niezwłoczne wyrównanie dróg, są odcinki, na których nie idzie już przejechać. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że gmina jest już po przetargu,  

w momencie kiedy zostanie rozstrzygnięty automatycznie zostaną naprawiane drogi. 

 

Radny Jerzy Wyczk zapytał jak będzie dzielone kruszywo, bo jeśli będzie to mała ilość to nie 

da się tego zrobić. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski powiedział, że na tyle ile będzie to możliwe to 

będziemy wysyłać do sołectw. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska zapytała, kiedy na jej osiedlu będą w końcu wybory 

przewodniczącego osiedla. 

 

Burmistrz Ryszard Sylko powiedział, że teraz ten czas wiosenny jest dobry, aby zwołać 

zebranie w tej sprawie. Burmistrz udzielił również informacji, którą otrzymał od dyrektora 

PUP, że stopa bezrobocia na dzień 31.12.2021 r. wynosi 8,7 % w powiecie, dane są 

aktualizowane raz na miesiąc. Poinformował również, że na obecną chwilę na konto fundacji 

Parasol wpłynęło 22 385,00 zł na pomoc dla Ukrainy. 

 

Ad. pkt-u 10. 
Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym za uczestnictwo 

w obradach sesji, wyczerpując porządek obrad, zamknął XLI sesję Rady Miejskiej w Bytowie  

o godz. 13.45. 

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych oraz burmistrza zawarte są w nagraniu sesji 

udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Bytowie oraz  

stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Monika Gniota      Jan Treder  


